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Milí Domaňovčania,

čas neskutočne rýchlo beží. Ani sme sa nenazdali a už máme za sebou prvý polrok roku 2017, v ktorom

sme si pre vás pripravili ďalšie, v poradí už štvrté číslo nášho občasníka, a tak mi dovoľte malú a stručnú

rekapituláciu toho, čo sa udialo, neudialo, plánuje....

V rámci projektu „Celoplošné rozmiestnenie síl a prostriedkov hasičských jednotiek“ sa vo februári

konalo stretnutie s Ministrom vnútra Róbertom Kaliňákom, na ktoré boli prizvaní predstavitelia

samospráv a velitelia DHZ. Na tomto stretnutí minister vnútra informoval o návrhu zákona, ktorým sa

mení a dopĺňa zákon č. 526/2010 Z.z., o poskytovaní dotácií v pôsobnosti MV SR v znení neskorších

predpisov. Vláda tento zákon schválila dňa 22.2.2017 s účinnosťou od 1.7.2017. Na základe neho majú

obce možnosť uchádzať sa o dotáciu, modernizáciu a iné technické zhodnotenie budovy hasičskej stanice

alebo hasičskej zbrojnice, vrátane projektovej dokumentácie, ako aj technické zhodnotenia hasičskej

techniky a obstarania hasičskej techniky. Konkrétne výzvy MV SR na predkladanie projektov budú

vyhlásené priebežne počas roka. Podľa informácií podaných

ministrom vnútra, je snahou uspokojiť všetky obce, ktoré podľa

pokynov v termíne do 31.3.2017 zaslali stručnú žiadosť, resp.

zámer rekonštrukcie s uvedením približného rozpočtu. Využili sme

túto možnosť, zaslali sme zámer a v prípade zverejnenia výzvy

predložíme žiadosť o poskytnutie dotácie na rekonštrukciu budovy

bývalej požiarnej zbrojnice. Na projektovej dokumentácii už

pracujeme. Predpokladaná výška dotácie je 30.000,00 € so

spoluúčasťou žiadateľa vo výške 5%. V rámci DHZ sme požiadali

aj o zabezpečenie hasičskej techniky. Na informačnom stretnutí

pán minister prisľúbil, že tí, ktorí sa nachádzajú v zozname, dostanú hasičskú techniku v priebehu 18

mesiacov. Ministerstvo vnútra tiež navýšilo dotáciu pre DHZ v rámci celoplošného rozmiestnenia síl

a prostriedkov, čo pre našu obec, resp. DHZ v našej obci, ktoré je zaradené do kategórie C, znamená

navýšenie zo 700,00 € na 1400,00 € ročne. Obec taktiež zaobstarala motorovú striekačku.

S Podtatranskou vodárenskou spoločnosťou sme v štádiu rokovania ohľadom zavedenia vodovodu do

našej obce. PVS zaradila Domaňovce do investičného plánu na roky 2017 a 2018 s výškou investície cca

260.000,00 €, a v rozsahu tejto plánovanej čiastky PVS preberie aj investorstvo. Keďže vodovodná šachta

sa nachádza za obcou, konkrétne pri súpisnom č. 1, je v pláne vybudovanie vodovodu v časti obce tzv.

Kolónia a Nová ulica. Nakoľko projektová dokumentácia rieši len hlavné vodovodné potrubie, a nie

samotné prípojky k rodinným domom, bolo potrebné zistiť záujem občanov o pripojenie sa k vodovodu,

aby bolo možné zo strany zhotoviteľa zahrnúť počet prípojok do rozpočtu. Preto v priebehu mesiaca máj

navštívili rodinné domy v týchto častiach obce poslanci obecného zastupiteľstva. Tí, ktorí prejavili záujem,

uzatvorili Zmluvy o budúcom pripojení sa k vodovodu, a na základe toho sa budú riešiť ich samotné

prípojky. Mnohí z vás sa tejto investícii potešili. Všetci dobre vieme, že klimatické zmeny spôsobujú

z roka na rok väčšie a väčšie problémy, čo sa odzrkadľuje v kvantite vody, a mnohí z vás preto trpia jej

nedostatkom. Druhým faktorom je aj samotná kvalita, či skôr nekvalita vody. A preto si radšej vodu na

konzumáciu kupujeme. Napriek tomu ma prekvapil postoj zo strany občanov a slabý záujem o zavedenie

vodovodu do našej obce. Áno, som si vedomá toho, že obec bude opäť rozkopaná, a mnohých z vás možno

práve táto skutočnosť odradila od vybudovania si prípojky. Ale tomu sa jednoducho nevyhneme. Obec

bola rozkopaná keď sa zavádzal plyn, káblová televízia, kanalizácia... Bez toho to jednoducho nepôjde. Je

však potrebné myslieť dopredu, myslieť aj na tých, čo tu po nás zostanú. V najbližšom okolí sme zrejme

jediná obec s takýmto počtom obyvateľov a rozlohou, ktorá nemá zavedený vodovod. Preto by bola škoda

premrhať túto príležitosť. Mojim plánom, ako aj plánom poslancov obecného zastupiteľstva je, v prípade,

ak by sa teda vodovod išiel budovať, jedným „šmahom ruky“, ako sa hovorí, dokončiť aj kanalizáciu v

časti obce tzv. Kolónia. Pevne verím, a budem robiť všetko preto, aby aj napriek nedostatočnému záujmu,

sa nám táto investícia podarila.

V mesiacoch máj-jún sa realizovala rekonštrukcia elektrickej siete v obci spoločnosťou VSD, súčasťou

ktorej bola aj likvidácia stĺpov smerom na Novú ulicu a na futbalové ihrisko. Keďže tieto stĺpy slúžili aj

ako stĺpy verejného osvetlenia, bolo potrebné osadiť nové stĺpy, tzv. kandelábre. Na tieto stĺpy boli

zakúpené už aj nové svietidlá. Zároveň sme pri rekonštrukcii pristúpili aj k výmene a premiestneniu

rozvodnej skrine na verejné osvetlenie, ako aj k výmene rozvodnej skrine na ČOV. Výmenou tejto skrine

došlo aj k dočasnej zmene trvania pouličného osvetlenia. Astronomické hodiny zapínali osvetlenie príliš

skoro, ráno vypínali neskoro.
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A medzitým, nedorozumením zo strany technika, došlo k vypnutiu osvetlenia cca o 23:00 hod. Toto cestou

sa Vám chcem ospravedlniť za dočasné prerušenie osvetlenia, ktoré však už od 20.6.2017 funguje a svieti

tak, ako má.

Pripravila: Ing. Martina Bednárová

starostka obce

Začali sme s rekonštrukciou druhej lavičky cez miestny

potok a do konca roka máme v pláne zrekonštruovať aj

tretiu. Upravilo sa niekoľko rigolov na odtok dažďovej

vody. Verím tiež, že sa nám podarí zrekonštruovať aj

časť miestnej komunikácie smerom od kostola hore po

pravej strane potoka. Obhliadky niekoľkými firmami už

boli vykonané, je potrebné ešte urobiť výber uchádzača

a môžeme sa pustiť do rekonštrukcie. Postupne by sme

chceli zrekonštruovať všetky miestne komunikácie.

A preto chcem apelovať na súkromne hospodáriacich

roľníkov, ale aj iných občanov, ktorí používajú miestne

komunikácie na prejazd traktormi, či štvorkolkami, aby

uprednostňovali poľné cesty a miestne komunikácie

používali len v nevyhnutých prípadoch, aby

nedochádzalo k ich znehodnocovaniu.

V prípade znečistenia miestnych komunikácií Vás vyzývam k ich následnému uprataniu a očisteniu, inak

dochádza k porušovaniu VZN obce Domaňovce č. 1/2007 o vytváraní zdravého životného prostredia,

o ochrane verejného poriadku a zelene.

V obci je od augusta minulého roka zriadená obecná firma Obecné služby Domaňovce, s.r.o. V rámci

nej sme rozbehli montáž káblových zväzkov pre istú taliansku firmu. Obecná firma taktiež ponúka rôzne

stavebné a dokončovacie práce, búracie a demolačné práce, v prípade potreby a záujmu nás neváhajte

kontaktovať.

Chcem vyjadriť poďakovanie jednotlivým organizáciám fungujúcim v obci, či už je to miestny Urbariát,

OZ Krajné kliny, ZŠ s MŠ, DHZ a všetkým, ktorí s nami spolupracujú pri realizácii kultúrnych podujatí.

Ožívajú u nás tradície a verím, že aj vďaka získanej podpore pre ZŠ s MŠ na nové kroje pre budúci detský

súbor Slniečko, sa nám podarí tieto tradície udržať pre naše budúce generácie. Nielen z pozície starostky

tejto obce, ale predovšetkým z pozície rodiča vnímam, že do materskej školy zavial nový vietor

prostredníctvom p. učiteľky Grondžákovej, ktorá oživila s deťmi spev ľudovej hudby spolu s p. učiteľkou

Hradiskou, ktorá po rokoch oprášila akordeón a pri jednotlivých

Prajem Vám všetkým krásne, horúce a oddychové leto. Užite si slniečka, načerpajte novú energiu a verím, 

že sa v hojnom počte vidíme na III. ročníku „Domaňovského kotlíka“.

vystúpeniach ním deti sprevádza. Patrí im môj obdiv a srdečná 

vďaka.

Príchod jari je, okrem iného, spojený aj s príchodom bocianov.

Možno ste si všimli a možno ani nie, ale komín na bývalej

„Palenčárni“ začal okupovať najprv jeden bocian, ku ktorému sa

neskôr pridala aj družka. Už roky v našej obci bociany

nehniezdili. Kvôli nestabilnosti bolo odstránené hniezdo, na ktoré

boli roky zvyknuté a na náhradné, umiestnené pri kostole, si

nikdy nezvykli. Vďaka

aktivistom, menovite Mirkovi

Matiščíkovi a jeho kolegovi,

ktorí vytvorili podmienky pre

výstavbu nového hniezda,

môžeme s najväčšou

pravdepodobnosťou na

budúcu jar očakávať „nových

obyvateľov našej obce“.
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Moji milí rodáci,

Ani sa mi nechce veriť, že to už ubehlo pol roka od návštevy môjho rodného kraja. Spomienky sú ešte

stále veľmi živé: domaňovské uličky, polia, kostol, tváre a mená ľudí, ktorých som poznala od

narodenia. Mráz a sneh, ktorý som nezažila už šesť rokov, lásku a starostlivosť mojej rodiny,

veľkorysosť mojich rodákov a priateľov, na to sa len tak nezabúda. Srdce mi napĺňa vďačnosť, keď si

na to všetko spomínam, vďačnosť, že som sa narodila práve tu, pod Levočskou Horou, pod ochranným

plášťom našej Nebeskej Matky. Čím som dlhšie v reholi, tým viac som presvedčená, že moje rehoľné

povolanie sa zrodilo práve tam.

Veru už to bude 19 rokov čo som sa

stala Sestrou františkánkou od

Premenia. Nebolo vždy ľahko, boli aj

skúšky aj pokušenia. Učiť sa nové

zvyky, nové reči, žiť s ľuďmi ktorých

nepoznáte. Rehoľný život nie je ľahký,

ale je plný a krásny a keby som sa mala

znova rozhodnúť, urobila by som to

isté. Hoci by som žila aj tisíc rokov,

nikdy by som sa nemohla dostatočne

odvďačiť Bohu za tento prevzácny dar.

Môcť žiť pre Ježiša a slúžiť bratom

a sestrám je neopísateľné privilégium

a požehnanie. Je to smutné, že mladí

ľudia dnes tak málo odpovedajú na toto

Božie volanie.

Do Krakova som odišla v októbri 1998, kde som bola rok, až do mojej obliečky, po nej som nastúpila

do noviciátu do talianskej Florencie. Rodná krajina sv. Františka na mňa zapôsobila neopísateľným

dojmom: môcť byť na miestach, kde prebýval, v kostoloch kde sa modlil, učiť sa jazyk, ktorým aj on

hovoril, to všetko bolo pre mňa veľkým požehnaním a radosťou. Mala som aj príležitosť kvôli štúdiám

byť celý rok v Ríme, a hneď na prvý pohľad som si toto Večné mesto zamilovala. Ono je ako otvorená

kniha histórie našej svätej Cirkvi, ba ešte viac, je to srdce Cirkvi uprostred Európy, ktorá stále menej

a menej hľadá a miluje Boha.

Z Talianska som na dva roky prišla na Slovensko dokončiť si štúdia, ktoré som začala ešte pred

rehoľou. Po nich som sa znova vrátila do Talianska.

V januári 2011 som na požiadanie našej Generálnej predstavenej pricestovala sem do krajiny tisícich

ostrovov, na Filipíny. Šesť rokov ubehlo ako voda, nikdy sa mi nezdalo, že čas tak uteká ako tu. Možno

je to tým, že dni sú tu veľmi krátke, v lete či v zime, slnko tu zapadá už okolo šiestej.

Bola to pre mňa veľká zmena. Nová krajina, úplne iná kultúra, iný apoštolát, nové spoločenstvo. Bolo

si treba zvykať na teplo, na tajfúny, na všetky možné potvory, ktoré som predtým videla iba v knihe či

v televízii, od švábov cez jašterice všetkých veľkostí až po hadov. To, že som po troch dňoch stadiaľ

nezutekala vďačím len a len Božej milosti.

Dostala som za úlohu prevziať vedenie Detského

domova aj spoločenstva sestier. Zo začiatku bolo

ťažko, hlavne kvôli reči, po anglicky som vedela

zopár viet no a po flipínsky ani slovo. Spolusestry

mi veľmi pomáhali a prekladali do taliančiny čo

som nerozumela - teda skoro všetko.

Iný kraj, iný mrav. Obyvatelia Ázie sú veľmi

úctiví a priateľskí, hlavne k cudzincom bielej pleti.

Pre nich som bola Američankou, no a keď som ich

opravila, že som zo Slovenska tak väčšinou som

z ich tvárí mohla vyčítať, že nemajú ani šajnu

o tom kde to je. Ja osobne som tu za tých šesť

rokov nestretla žiadneho iného Slováka či

Slovenku, aj keď som presvedčená, že sú tu len na
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iných ostrovoch.

Pýtate sa či mi chýba Slovensko? Pravdaže, ono bude pre mňa vždy tou najkrajšou krajinou na svete,

ale Božia vôľa je pre mňa na prvom mieste. No a teraz Boh odo mňa chce, aby som sa starala o jeho

najmenších a núdznych práve tu. Náš Detský domov nesie meno sestry Bertili, už zosnulej talianskej

sestry, ktorá mimochodom navštívila Domaňovce aj môj rodný dom, keď som bola ešte v noviciáte.

Bola totiž mojou majsterkou noviciátu a taktiež sa pričinila veľkou mierou k tomu, že sa toto dielo

mohlo uskutočniť. Domov sa nachádza na ostrove Luzon, v provincii Batangas, v mestečku

Mataasnakahoy, vo štvrti San Sebastian. Príroda je tu veľmi štedrá a nádherná, hojnosť zelene, vysoké

palmy. Raritou je tu jazero, ktoré ma sopku uprostred a v tej sopke je ďalšie jazero s malým ostrovom,

je to jednoducho unikát. Sopka je vraj nečinná, tak dúfajme, že to aj tak zostane.

Detský domov začal fungovať od roku 2007, kedy bol posvätený miestnym biskupom. Poslaním

domova je poskytnúť pomoc deťom, ktoré majú ťažké rodinné situácie, ako je chudoba, zanedbanie,

opustenie, zneužívanie či týranie rodičmi. Kapacita domova je 20 dievčat. Sú prijímané vo veku 3 až 6

rokov a môžu tu ostať až do 18 rokov. Všetky naše dievčatá chodia riadne do školy. Okrem toho ich

učíme aj domácim prácam: upratovaniu, vareniu, praniu, nakupovaniu a zodpovednosti za menšie deti.

V súčasnosti máme v našom domove

12 dievčeniec, najstaršie budú mať už

čoskoro 16 rokov, najmladšia má 5

rokov a ani jedna z nich nemá úplnú

rodinu. Tu sa nejedná len o materiálnu

chudobu, ale aj o morálnu. Dievčatá boli

zanedbávané, zneužívané, opustené

nielen otcom, ale aj matkou, nechodili

do školy, nikto ich nevychovával,

rodičia nezosobášení, deti nepokrstené,

dokonca ani nezaregistrované úradmi,

takže oficiálne neexistovali.

Umožniť im vzdelávať sa je veľmi

dôležité, lebo vzdelanie na Filipínach je

drahá záležitosť, za všetko sa platí a nie všetci si ho môžu dovoliť. Avšak našim najdôležitejším

poslaním ako rehoľných sestier je viesť tieto nám zverené deti k láske k Bohu a k blížnym. Lebo „Veď

čo osoží človeku keby aj celý svet získal a stratil by svoju dušu? Snažíme sa ich viesť ku každodennej

modlitbe, k sviatostiam, učíme ich ako sa chrániť a ako

odolávať pokušeniam tohto sveta, ktorý sa stále viac

a viac odvracia od svojho Stvoriteľa. Nie je to vôbec

ľahké a vy, čo vychovávate svoje deti mi dáte za pravdu,

nástrahy číhajú na každom kroku. Ľahký prístup

k internetu, pornografii, drogám privádza mnohých

mladých ľudí ba dokonca aj deti do nebezpečenstva

večného zatratenia. Dokonca aj tu, na Filipínach, deti už

na základnej škole majú skúsenosti s pornografiou

a mnohí rodičia nemajú ani potuchy čo ich dieťa pozerá

na internete. Mnohí z nich už v 14 rokoch majú za sebou

prvú sexuálnu skúsenosť a nie je zriedkavosťou, že je to

pre peniaze. Možno budete šokovaní, ale toto sú moje

osobné skúsenosti z našej súkromnej katolíckej školy, kde

99,99% študentov sú katolíci a 100% učiteľov sú katolíci

a školu vedú rehoľné sestry.

Možno sa pýtate, čo robiť, ako ochrániť naše deti pred

týmto nebezpečenstvom, nemôžeme ich predsa úplne

izolovať od sveta? Nuž to sa veru nedá a ani Boh to od

nás nežiada. Veď On od nás chce aby sme boli soľou

a svetlom pre tento svet. Odpoveď nájdeme vo sv. Písme,

v Evanjeliu podľa sv. Jána, kde sa Ježiš modlí za svojich

učeníkov k Otcovi takto: „Neprosím za svet, ale za tých,
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Pripravila: Sr. Marianna  Natália Sopkovičová SFT

ktorých si mi dal, lebo sú tvoji. Neprosím, aby si ich

vzal zo sveta, ale aby si ich ochránil pred Zlým.

Posväť ich pravdou, tvoje slovo je pravda“. Jn 17.

Musíme sa za naše deti modliť stále, musíme sa

modliť spolu s nimi. Účasť na sv. Omši, sviatosť

zmierenia minimálne raz za mesiac, modlitba sv.

Ruženca, čítanie sv. Písma, snažiť sa žiť čnostným

a príkladným životom, to všetko sú prostriedky, ktoré

nám Boh dal na spásu našich duší a duší našich detí.

Rodina tvorená otcom, matkou a deťmi je inštitúciou

ustanovenou samotným Bohom. V rodine sa dieťa učí

milovať Boha, milovať svojich blížnych, vážiť si

starších, pomáhať slabším. Učí sa zodpovednosti za

seba aj za iných, učí sa hodnotám, pracovitosti

a vďačnosti. Rodina je malou cirkvou, ktorá

vychováva budúcich kresťanov, rodičov, kňazov,

rehoľníkov, budúcich svätých. Našou povinnosťou

ako kresťanov je chrániť rodinu pred útokmi tých,

ktorí sa ju snažia zničiť pod zámienkou tolerancie

a pokroku. Kto ničí rodinu, ničí našu Svätú Cirkev,

ktorá je mystickým telom Krista.

Deti bez rodiny sú ako zablúdené ovečky zraniteľné

a zranené. Keby ste sa našich dievčeniec spýtali, čo by

si želali najviac na svete, odpovedali by: otca a mamu

čo by nás ľúbili a dom, kde by sme mohli spolu bývať.

A to je to čo im nemôžeme dať, aj keď ich milujeme

a staráme sa o ne, nič na tomto svete nemôže nahradiť

deťom rodinu.

Preto vás prosím, modlime sa za rodinu a modlime sa za deti, ktoré ju nemajú. 

Srdečne vás všetkých v Domaňovciach pozdravujem a v modlitbe vyprosujem hojné Božie požehnanie.
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Polrok s Folklórnou skupinou Domaňovčan a turistickým oddielom v obci

Folkórna skupina Domaňovčan a turistický oddiel pri

občianskom združení Krajné kliny v Domaňovciach

vyvíjali v prvom polroku 2017 pestrú činnosť.

Účasť je na podujatiach turistického oddielu dobrovoľná,

včas vopred oznámená a ciele vychádzok si určujú

záujemcovia po vzájomnej dohode. Okrem menších

turistických prechádzok po blízkom okolí putovali peknou

zimnou prírodou ku Šikľavej skale (pri obci Chrasť nad

Hornádom a Matejovce nad Hornádom), impozantnej

ľadovcovej stene. Tejto zimy bola mimoriadne mohutná.

Naši turisti si priniesli pekné fotozábery.

V 5. pôstnu, tzv. Čiernu nedeľu sme obnovili zvyk Vynášanie

šmertky. Spolu s FSD účinkovali aj žiaci základnej školy. Širšej

verejnosti túto akciu spostredkovala televízia Reduta zo Spišskej

Novej Vsi.

Tohoročné Stavanie mája - máj je veľmi pekný, asi 30 m

vysoký smrek, postavený je pre všetky dievky, a aj celú obec.

Každoročne ho zabezpečuje obecný úrad. Stavanie mája pred

kostolom sme občanom spríjemnili piesňami. Pásmo spevu

a tanca na školskom dvore v rámci junijálesu sme venovali

všetkým deťom.

FSD dobré spolupracuje s kostolným spevokolom, väčšinou sú

to tí istí obetaví muži a ženy.

Pod odborným vedením Mgr. Lucii Neupauerovej, našej

organistky sme pripravili Akadémiu k 100. výročiu fatimských

zjavení.

Sme radi, že na našich podujatiach je bohatá účasť starších

občanov. Čo nás neteší, je nezáujem staršej mládeže o naše

programy. Našou snahou je udržiavať tradície a dobré zvyky

a cez ne ich preniesť a prenechať tým, čo prídu po nás.

Folklórna skupina Domaňovčan vystúpila

s premiérovým programom cez Fašiangy. Nacvičila

časť zo svadobných zvykov Družbovanie. Tradičné

pozývanie na svadbu mládencami – družbami

v minulosti je dnes nahradené komerčnou formou

pozvánok. Úlohu družbov vo folklórnom pásme

dobre zvládli Peter Lapšanský a Rudolf Fridman. Po

pestrom výbere a speve tradičných piesní s

doprovodom harmonikára Jozefa Petáka si prítomní

posedeli pri chutných pankuškách a čaji.

Pripravila: Mgr. Agnesa Žifčáková

Foto: M. Poklembová, J. Gonda
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Štefanská zábava
Rok ubehol ako voda a poslanci OZ

Domaňovce opäť pripravili tradičnú

Štefanskú zábavu, ktorá má v našej obci

dlhoročnú tradíciu. O skvelú zábavu sa

postarala hudobná skupina Enix z

Letanoviec, ktorá zabávala hostí do

skorého rána. Prvú cenu tomboly -

záhradný gril si odniesol Domaňovčan

Peter Varga. Ďakujeme všetkým, ktorí sa

prišli s nami zabaviť a vytvorili tak super

atmosféru. Tešíme sa na Vás aj v roku

2017.

Silvestrovská zabíjačka
V obci Domaňovce sa posledný deň starého roku zavŕšil

obecnou zabíjačkou, ktorá sa konala na námestí pred

kostolom, ktorého usporiadatelia boli poslanci obce

Domaňovce. Prípravy začali skoro ráno stavaním stánkov a

posedenia pre občanov. Rozkúrilo sa v kotloch a všetko sa to

rozbehlo o 10.00 hod. Počas celého dňa sa ochutnávali

zabíjačkové špeciality, varené vínko a skvelý Jankov punč.

O dobrú zábavu sa postaral ľudový súbor Domaňovčan a

ľudová hudba Liptákovci z Vlkovej. Po zotmení sme sa

presunuli do kultúrneho domu kde pokračovala zábava a

spoločne sme privítali Nový rok 2017.
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Juniáles

Darovanie krvi
Humánne, bezpečné a jednoduché... také je darovanie

krvi. Zaberie nám iba hodinu z nášho času a pritom

môže rozhodnúť o záchrane ľudského života. Ďakujeme

všetkým darcom, ktorí sa zúčastňujú pravidelne na

mobilnom darovaní krvi v našej obci a zároveň

oslovujeme ďalších darcov, hlavne mladých, aby si našli

čas a prišli podporiť dobrú vec.

Obec Domaňovce v spolupráci so ZŠ s MŠ aj tento rok usporiadala Juniáles, ktorý sa konal dňa 3. júna

2017. Tradične sa začalo s behom obcou v 5 kategóriách: v kategórií deti MŠ vyhrala 1. miesto Lianka

Farkašovská, za žiakov 1. stupňa si prvenstvo odniesol Peter Melega a 2. stupňa Matúš Gonda. Mužskú

kategóriu ovládol Števo Žifčák a v behu na 2 km vyhral Benjamín Bednár. Za ženy zabojovala Marianna

Hrušovská. O 15.00 hodine naši domaňovskí chlapi postavili viac ako 20 metrový máj. Náročné stavanie

im spevom a tancom spríjemňovali deti ZŠ s MŠ a FS Domaňovčan. Neskôr sa pokračovalo na detskom

ihrisku pri ZŠ s MŠ súťažami pre deti, kde sa taktiež mohli ostatní posilniť guľášom či chutnou klobáskou.

Zábava pokračovala do neskorého večera v podaní DJ Sedlačka.

Pripravila: Mgr. Ivana Farkašovská

Ing. Tatiana Kováčová
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Počas slnečného víkendu 3. a 4. júna 2017 sa v malej kysuckej obci Lodno konal už 20. ročník

celoslovenskej súťažnej prehliadky rozprávačov – ROZPRÁVAČSKÉ LODNO.

Na Kysuce pricestovali rozprávači doslova z celého Slovenska, najbohatšie boli zastúpené východné

a juhozápadné regióny, kde má tradícia rozprávačstva vari najhlbšie korene a v súčasnosti najviac

stúpencov.

V sobotu popoludní si zmeralo svoje sily 28 dospelých rozprávačov, z toho 21 žien. Hoci ženy boli vo

veľkej presile, ani muži sa nedali zahanbiť. K dospelým rozprávačom sa priradilo vysokou interpretačnou

úrovňou aj 7 detských účastníkov, čo je veľmi potešujúce. Vek účastníkov bol od 12 do 85 rokov. Vo viac

ako päťhodinovom rozprávačskom maratóne sa odvíjali príbehy jeden za druhým a rozosmievali, či

dojímali prítomné publikum. Ako počas odborného seminára skonštatovali predseda odbornej poroty Mgr.

Dušan Mikolaj /Kysucká kultúrna nadácia Bratislava/ a jej členovia PhDr. Jelka Borcovanová /etnografka

a múzejníčka Martin/, PhDr. Jozef Beňovský /zástupca SAV Bratislava/, PhDr. Ľubica Moncmanová

/Literárny archív Slovenskej národnej knižnice Martin/ a Mgr. Tomáš Mikolaj /ÚĽUV Bratislava/,

rozprávanie väčšiny účastníkov dosahovalo vysokú kvalitu, ktorá sa prejavovala vo výbere tém, spôsobe

interpretácie, jazykovom prejave neraz so znalostným a citlivým využívaním nárečia z oblastí, ktoré

reprezentovali. Už tradične mali bohaté zastúpenie príbehy sprevádzané humornými vložkami. Časté

bývajú spomienkové návraty do čias detstva a mladosti, pribudlo civilného javiskového prejavu, čo

signalizuje príchod nových rozprávačov.

Nedeľa bola už od skorého rána slávnostným dňom. Hlavný galaprogram nazvaný „SO SLOVOM DO

LODNA UŽ 20-KRÁT“ prebiehal v popoludňajších hodinách. V ňom sa rozprávačské vystúpenia

najúspešnejších rozprávačov striedali s hudobnými, tanečnými a speváckymi vstupmi v podaní

Folklórneho zoskupenia OPRÁŠENÉ KRPCE zo Žiliny.

V programe pohostinne vystúpila aj Simona Salátová z Kysuckého Nového Mesta – komička, Česko

Slovensko má talent.

V závere galaprogramu počas vyhlásenia výsledkov riaditeľka Kysuckého kultúrneho strediska v Čadci

Mgr. Silvia Petreková a starostka obce Lodno Alžbeta Suriaková odovzdali diplomy a ocenenia.

Aj obec Domaňovce mala zastúpenie na tomto 20. ročníku celoslovenskej súťaže prehliadky

rozprávačov „ROZPRÁVAČSKÉ LODNO“. Reprezentoval nás pán Peter Lapšanský, ktorý ako jeden z

desiatich získal ocenenie „Za tvorivé ohýbanie spišských klapancií“. Tešíme sa spolu s ním, blahoželáme

a ďakujeme za reprezentáciu a zviditeľnenie našej obce.

Zdroj: Božena Slanináková

Kysucké kultúrne stredisko v Čadci

„So slovom do Lodna už 20-krát“
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Všetko začína nápadom...

Účelom diviačej obory v Domaňovciach je výcvik poľovných plemien psov, hlavne duričov, na skúšky

poľovnej upotrebiteľnosti pre potreby držiteľov duričov v našej obci.

Všetko začína nápadom! Nakoľko v obci Domaňovce sa chovu duričov venuje početná skupina

poľovníkov, prišiel nápad postaviť vlastnú oboru na výcvik, prípadne po dohode so SPZ v okolí

organizovať jednu z disciplín skúšok duričov a to odvaha v diviačom oplôtku.

A TAKTO SA TO ZAČALO...

Pripravil: Ing. Lukáš Lisoň, PhD.

Pri každej stavbe je 
dôležitý materiál. S 

dopravou pomáhal aj 
Martin Gonda.

Dnes už ručne kopať 
nebude nikto!  Ešte že 

Števo Sabo je taký 
šikovný bagrista.

Už sa to začína podobať 
na oboru, chce to však 
ešte veľa času a úsilia.

Chlapi pracujú za 

každého počasia.

FINÁLE...

Všetko to „spískali“ hlavne: Števo Janečko, Števo Sabo,

Števo Lisoň, Marek Lisoň a Miro Ružbacký. Avšak

podieľalo sa na tom množstvo ďalších ľudí. Stálo ich to veľa

úsilia a finančných prostriedkov, a preto Vás chceme poprosiť

NENIČTE naše úsilie.

Lovu a lesu zdar!
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Ako už uviedla naša pani starostka vo svojom príhovore,

obec zaobstarala motorovú striekačku, ktorá mala svoju

premiéru na Územnom kole súťaže DHZ dňa 11.6.2017

v Klčove, z ktorého si ženské i mužské družstvo prinieslo

domov pohár. Ženy z dvoch družstiev 1. miesto v okrsku

a muži z ôsmich družstiev 3. miesto v okrsku. Nová

technika, nové výsledky. Srdečne blahoželám všetkým

súťažiacim a verím, že i naďalej budú takto reprezentovať

našu obec.

V našej obci sa dňa 24.6.2017 konala územná súťaž mladých hasičov „Plameň“. V obci Domaňovce sa

naposledy konala okrsková súťaž požiarnych družstiev v roku 1986 a technické cvičenie v roku 1998. Pri

tejto príležitosti obec v spolupráci s DHZ začiatkom mesiaca máj zorganizovali brigádu na úpravu šatní na

futbalovom ihrisku, okolia a úpravu terénu na rozostavaných tenisových kurtoch. Dobrovoľníkov bolo

málo, a preto všetkým, ktorí si našli čas, chuť a podieľali sa na úprave, príprave a samotnej organizácii

tejto súťaže patrí veľká vďaka. Aj vďaka ich pomoci bola spokojnosť s organizáciou, priebehom a aj

prípravou ihriska na súťaž zo strany členov komisie mládeže pre ÚzV DPO Levoča. Súťaže sa zúčastnilo

celkom 12 družstiev v disciplínach: Štafetový beh na 400m s prekážkami, požiarny útok s prekážkami

a pretek jednotlivca. Naše družstvo reprezentovalo obec s najlepším výsledkom a tak získalo prvé miesto.

Všetkým členom mladých hasičov „Plameň“ úprimne blahoželám a nakoľko niektorí už vzhľadom na svoj

vek nebudú môcť byť členmi, radi ich uvítame medzi členmi mužov a žien, no nebránime sa ani

vytvoreniu nového družstva dorastencov. Samozrejme radi privítame aj nových mladých hasičov

„Plameň“, ktorí sa chcú naučiť niečo nové. Tešíme sa na Vás.

A keďže sa táto súťaž konala na Jána a k Jánovi patria Jánske ohne, tento krásny deň sme zavŕšili

symbolickou Jánskou vatrou pri hviezdach.

Nová technika, lepšie výsledky

Územná súťaž „Plameň“

Pripravila: Iveta Salugová
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„Vydarená“ sezóna...

Máme za sebou ďalšiu „vydarenú“ sezónu. Vydarenú v úvodzovkách iba preto, že naše „A“ mužstvo

siahalo po predchádzajúcom postupovom roku opäť po postupe do vyššej ligy, no chýbalo nám aj kúsok

šťastia a všetko sa rozhodlo po domácej prehre 8:10 proti Arnutovciam C, napriek tomu všetci hodnotíme

túto sezónu ako vynikajúcu a úspešnú.

Nielen „A“ mužstvo, ale aj „B“ mužstvo sa v 7. lige nestratilo a do posledných skupinových zápasov

bojovalo o postupovú priečku, no po zranení dvoch dôležitých hráčov (J. Lukáča ml. a J. Gondu) sa to

nakoniec nepodarilo.

Momentálne si užívame zaslúženú prestávku pred začiatkom nového súťažného ročníka 2017/2018, ktorý

odštartuje koncom septembra 2017.

Začiatkom roka 2017 sa konal už tradičný „Memoriál Ing. Martina Kočiša“, na ktorý sme pozvali aj

stolných tenistov zo susednej obce Jamník, ktorí si veľmi pochvaľovali atmosféru ako aj vynikajúcu

fazuľovicu, ktorú nám uvarili M. Farkašovský a J. Lukáč ml.

Súťažilo sa v 3 kategóriách

Pripravil: Matej Roch

Dvojhra neregistrovaných hráčov do 15 rokov

1. miesto – Ivana Kalafutová

2. miesto – Lukáš Hrušovký

3. miesto – Samuel Farkašovský

Dvojhra neregistrovaných hráčov nad 15 rokov

1. miesto – Michal Vojtila

2. miesto – Dušan Duľa

3. miesto – Ján Pavol

Bojovník turnaja – Lukáš Brandobur

Štvorhra registrovaných hráčov

1. miesto – Geletka M./Roch M.

2. miesto – Grzyb M/Dobranský M

3. miesto – Farkašovský M./Lukáč J.ml.
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Našim odchádzajúcim žiakom 4. ročníka želáme, aby sa im v ich nových

školách darilo, našli si tých správnych nových kamarátov a zužitkovali

všetky získané vedomosti.

Odchádzajúci žiaci: Štefan Dunka, Kamil Gonda, Patrik Hronec, Patrik

Kotlár, Marek Krendželák, Vanesa Michalová, Lucia Rochová, Valentína

Štrauchová, Jozef Topoli.

Naša škola hneď 1. januára 2017 zvíťazila za pomoci všetkých

obyvateľov Domaňoviec v projekte Gesto pre mesto, ktorí nám

pomohli sa prehlasovať a získať 1 000 €. Vyvrcholením tejto aktivity

bol slávnostný kultúrny program 27.5.2017 v kultúrnom dome, kde sa

predstavili veľké aj malé deti v dvadsiatich nových krojoch. (5 ks

vigan, 5 ks chlapčenský kroj malý – košieľka, nohavice, 5 ks staršie

dievča – košeľa, lajblik, spodnica, kidľa, zástera, 5 ks starší chlapec –

košeľa, vyšívané nohavice, vyšívaná vesta).

Po získaní 1. slovenského rekordu v

stavaní medovníkového stromčeka a

skrášlení ním priestorov našej školy,

sme medovníkový stromček rozobrali a

medovníky 7.4.2017 zaniesli do ZOO v

Spišskej Novej Vsi. Pochutili si na nich

medvede Dáša a Maťo.

Naše deti z materskej školy ako aj žiaci

základnej školy navštívili kanceláriu

starostky a predložili jej svoje návrhy,

či položili zaujímavé otázky.

Žiaci reprezentovali našu školu v

prednese poézie a prózy –

Hviezdoslavov Kubín (Valentínka

Štrauchová – žiačka 4. roč.),

Šaliansky Maťko – prednes

slovenskej povesti (Simonka

Rumančíková – žiačka 2. roč.,

Kamil Gonda – žiak 4. roč.). Súťaž

v ľudovom speve sme taktiež

vyskúšali.

roku 2017/2018 naša

škola privíta siedmich nových

prvákov.

Na konci školského roka sa žiaci

základnej školy zúčastnili Školy v

prírode v Starej Lesnej, kde sa

nielen učili, ale aj naberali sily na

úspešné zvládnutie školského roka

2016/2017.

Pripravil: kolektív ZŠ s MŠ

Deti materskej školy prednášali

vo svojej triede pred porotou a

žiakmi základnej školy. Víťazi

zaslúžene získali ceny.

20. apríla 2017 sa uskutočnil

zápis do 1. ročníka. V novom

školskom
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Duchovná obnova Ružencového bratstva
Naše Ružencové bratstvo pri farnosti sv. Štefana Prvomučeníka v Domaňovciach, tak ako aj ostatné RB

na Slovensku spravuje rehoľa dominikánov – Dominikánske mariánske centrum v Košiciach.

Ružencové bratstvo je skupina veriacich, ktorí sa slobodne rozhodli aktívne prehlbovať svoj vzťah k

Bohu, dozrievať v láske a šíriť dobro podľa príkladu Panny Márie. Na ceste k tomuto cieľu si pomáhajú

modlitbou posvätného ruženca, ktorým vyprosujú pre seba, Cirkev a svet potrebné dobrá.

Organizačnú stránku ich fungovania definujú Stanovy ružencových bratstiev. Podľa ich pokynov sme aj

v našom RB pristúpili koncom roka 2015 k reorganizácii. Uskutočnil sa nový zápis členov a dňa 6.12.2015

sa v miestnom kostole uskutočnili voľby horliteľov ruží a následne horliteľa RB. Z pôvodných 10 ruží sa

vytvorilo 7 ruží úplných a 1 ruža neúplná, z ktorej nahrádzame zosnulých alebo odchádzajúcich členov.

Členstvo v RB má tri formy: Živý, Svätý a Večný ruženec. K dnešnému dňu evidujeme 144 členov

Živého ruženca, 9 členov sa rozhodlo pre formu Svätého ruženca, do Večného sa zatiaľ nikto neprihlásil .

Radi medzi sebou uvítame nových členov hlavne z mladej generácie.

V nedeľu, dňa 19. marca 2017, sa konala duchovná obnova nášho RB. Viedol ju promótor pre ruženec

na Slovensku brat Melichar Matis OP, ktorý aj celebroval prvú svätú omšu. Druhú slúžil brat Alan Dely

OP. Ich homílie boli pre nás duchovným obohatením a povzbudením, aby sme stále čerpali z prameňa

živej vody, ktorým je sám Ježiš Kristus. Brat Alan nám udelil svoje novokňazské požehnanie. Popoludní

sa konala pobožnosť krížovej cesty, ktorú sama napísala a viedla sestra dominikánka Sabína Gondová. Po

ukončení krížovej cesty sa členovia RB v hojnom počte presunuli do kultúrneho domu, kde duchovná

obnova pokračovala prednáškou promótora. V nej nám predstavil formy, históriu a fungovanie RB. Utvrdil

nás v tom, aká je modlitba svätého ruženca v spoločenstve pre nás potrebná a užitočná, ako si ňou môžeme

vyprosiť pre seba a svojich blízkych duchovnú silu, pokoj a potrebné milosti pre náš každodenný život.

Zároveň objasnil niektoré otázky zo Stanov RB a odpovedal na otázky prítomných členov. Na záver nám

promótor udelil svoje požehnanie. Naše členky sa postarali o spoločné pohostenie. Článok o konanej

duchovnej obnove v našej farnosti bol publikovaný v časopise Ruženec č. 5/2017.

Reholi dominikánov, ale aj všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli k zdarnému priebehu tohto

podujatia a za požehnaný deň plný duchovných zážitkov patrí úprimné Pán Boh zaplať!

Pripravila: Emília Bartošová

horliteľka RB
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Mirka Vantrobová
Ponúkam líčenie na každú príležitosť, úpravu a farbenie obočia klasickou metódou, ošetrenie pleti špičkovou 

kozmetikou, profesionálne pleťové poradenstvo, fantastickú pleťovú a dekoratívnu kozmetiku pre každú ženu a 

od 1.7. aj lepenie 3D mihalníc. Viac informácií na tel. čísle 0918 244 249

16:30

Pavelčákovci

19:00

Hudobná skupina 

Bravo

21:00

Kapela Sám Sebou


